
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 25. august 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1073
Da ministeren udtaler sig om, at små mængder kakerlakgift (fipronil) i fødeva-
rer ikke er sundhedsfarlige, er ministeren så gjort bekendt med EU-direktiv
98/8/EF af hans forvaltning (departement eller styrelser), og at der i direktiv
98/8/EF specifikt står, at fipronil kun må anvendes ”på steder, som der nor-
malt ikke ville være adgang til for mennesker og husdyr efter anvendelsen”?
Er ministeren af hans forvaltning blevet gjort bekendt med, at EU skærpede
kravet til fipronil med direktiv 98/8/EF på baggrund af den franske undersøgel-
se, som direktivet bygger på, der viste, at kakerlakgift er usædvanligt giftigt
selv i ekstremt små doser?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Kristensen Berth (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kenneth.Kristen-
sen.Berth@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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